

重點項目 HIGHLIGHTED PROGRAMME



香港人喜愛大自然，但頻繁到訪郊外難免「愛佢變成害佢」，加速天然行山徑損耗。綠惜地球「共築可持續遠足山徑 - 無痕山林教育計劃」透過推動山徑保育工作，建立「無痕山林」的郊遊態度及可持續山徑管理概念，加深大眾對郊野的愛護，保持山徑的自然美態。

Hong Kong people love nature, but frequent visits to the countryside have inevitably affected many trails and accelerate soil erosions. As such, The Green Earth launched the “Make Our Nature Trails Sustainable – Leave No Trace Education Programme” to promote trail conservation, “leave no trace” hiking culture and sustainable trail management through public engagement activities so as to encourage all to care for nature and help maintain the natural beauty of our mountain trails.

講座及體驗活動 TALKS AND TOURS

講座題目 Talk:

「山中疤痕」
 Scars in the
 Mountains

由香港的山徑故事講起，欣賞香港天然郊遊步道資源，反思旅遊活動對自然環境帶來的挑戰，建立「無痕山林」的郊遊習慣及可持續山徑管理概念，享受大自然同時對自然生態的影響減到最低。

The talk will bring you an insight of the challenges that nature trails in Hong Kong and their neighboring environment are facing under increasing demands on outdoor activities. Travelers should learn how to protect the natural landscape by building up “leave no trace” habit and sustainable trail management in Hong Kong, so we can continue to enjoy the country parks while minimize negative impacts to natural habitats.

體驗活動 Experiential Tour:

跟著垃圾去旅行
 Waste Hunting in the
 Wild

帶領大家享受大自然的同時，出一分力一起清理，過程中會一起分析郊野垃圾，從中發掘這些廢物背後的生活文化。

A country park clean-up activity will be arranged to recover the beauty of nature and to analyze the waste collected, which will give students a good reflection of their living habits.

詳情及申請 Details and Application:

<https://greenearth.org.hk/activity/>

*講座及體驗活動內容會不時更新，詳情可瀏覽網頁。

Topics will be updated from time to time. For details, please visit the website.

教材 EDUCATION MATERIALS



「共築可持續山徑」專題網頁:

<https://greenearth.org.hk/naturetrails/>

“Make Our Nature Trails Sustainable” Website

<https://greenearth.org.hk/naturetrails/en/>

網頁資訊包括 Website includes:

- 圖解香港天然郊遊步道及周邊自然環境正面對的挑戰
Illustrations about the challenges that nature trails in Hong Kong and their neighboring environment are facing
- 精選山徑的保育訊息
Conservation information on highlighted mountain trails
- 「無痕山林」基本原則
The principles of “Leave no Trace”